习近平主席致联合国"声援巴勒斯坦人民国际日"纪念大会贺电

值此"声援巴勒斯坦人民国际日"之际,我谨代表中国 政府和中国人民,向正饱受战火和人道危机的巴勒斯坦人民 表达最坚定的支持。

去年10月以来,巴以冲突剧烈升级,人民遭受沉重苦难, 牵动全世界所有爱好和平、主持正义的人士的心。当前形势 下,今年的"声援巴勒斯坦人民国际日"具有特殊重要意义。

巴勒斯坦问题是中东问题的核心,关乎国际公平正义。 当务之急是全面有效执行联合国安理会有关决议,尽快停火 止战,缓和地区局势。根本出路是把"两国方案"落到实处, 推动巴勒斯坦问题政治解决,建立以1967年边界为基础、以 东耶路撒冷为首都、享有完全主权的独立的巴勒斯坦国,实 现巴勒斯坦人民建国权、生存权、回归权。

中国始终坚定支持巴勒斯坦人民恢复民族合法权利的正义事业,支持巴勒斯坦各派加强团结,落实《关于结束分裂加强巴勒斯坦民族团结的北京宣言》,实现内部和解。中国坚定支持巴勒斯坦成为联合国正式会员国,支持召开更大规

模、更具权威、更有实效的国际和会。中国将继续同国际社会一道,共同推动平息战火、停止杀戮,支持联合国近东巴勒斯坦难民救济和工程处继续向加沙人民提供人道援助,推动巴勒斯坦问题回到"两国方案"的正确轨道,早日得到全面、公正、持久解决。

中华人民共和国主席 习近平 2024年11月25日于北京

Message from President Xi Jinping To the Special Commemorative Meeting in Observance of The International Day of Solidarity with the Palestinian People

On the occasion of the International Day of Solidarity with the Palestinian People, I wish to extend, on behalf of the government and people of China, the firmest support to the Palestinian people who are suffering from the fighting and humanitarian crisis.

The dramatic escalation of the Palestinian-Israeli conflict after October 2023 has caused immense misery to the local people, tugging at the heartstrings of all peace-loving and justice-upholding people around the world. Viewed against this backdrop, this year's International Day of Solidarity with the Palestinian People has acquired a special significance.

The question of Palestine sits at the core of the Middle East issue, and bears on international fairness and justice. The current imperative is to implement the relevant U.N. Security Council resolutions fully and effectively, stop the fighting as soon as possible, and defuse the situation in the whole region. A fundamental solution lies in the earnest implementation of the two-State solution, which means a political settlement of the Palestinian question, the establishment of an independent State of Palestine that enjoys full sovereignty based on the 1967 borders and with East Jerusalem as its capital, and the restoration of the Palestinian people's right to statehood, right to existence and right of return.

China always supports the just cause of the Palestinian people in regaining their legitimate national rights, and supports Palestinian factions in seeking greater unity, implementing the Beijing Declaration on Ending Division

and Strengthening Palestinian National Unity, and achieving intra-Palestine reconciliation. China firmly supports Palestine's full U.N. membership, and supports the holding of a more broad-based, authoritative and effective international peace conference. China will continue to work with the international community to push for an end to the fighting and killing, to support the United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East (UNRWA) in providing continued humanitarian assistance to the people in Gaza, and to bring the Palestine question back onto the right track of the two-State solution with a view to an early settlement that is comprehensive, just and sustainable.

Xi Jinping

President
The People's Republic of China

Beijing, November 25, 2024